
Vyjádření obce Ovčáry k informacím zveřejněným obcí Nedomice k ZŠ a MŠ 

Obec Ovčáry považuje za důležité uvést na pravou míru některé zavádějící informace zveřejněné obcí Nedomice ohledně 
financování provozních nákladů a invesƟc do rekonstrukce Základní a Mateřské školy v Nedomicích. 

Podíl obce Ovčáry na provozních nákladech školy 

Obec Ovčáry dlouhodobě přispívala na provozní náklady školy, a to vždy v souladu s uzavřenými smlouvami mezi obcemi. 
Tyto smlouvy stanovily, že obec Ovčáry každoročně přispívá poměrnou čásơ na provozní výdaje, což bylo vždy dodržováno. 
Pro informaci uvádíme, že v letech 2004–2013 uhradila obec Ovčáry na základě předloženého vyúčtování z obce 
Nedomice částku 4 020 118 Kč. 

Od roku 2014 jsou provozní náklady na školy a mateřské školy plně hrazeny ze státního rozpočtu. Vzhledem k tomu, že 
naše obec měla uzavřeny výše zmíněné smlouvy, poskytla i v letech 2020 a 2021 na základě doručeného vyúčtování z 
obce Nedomice finanční částku v celkové výši 419 262 Kč. Dále jsme v letech 2019–2024 poskytli škole finanční dary v 
hodnotě 51 000 Kč. 

Z toho vyplývá, že žádné dlouhodobé neshody ve financování nemohly být. Naopak, naše obec od samotného začátku 
rozporovala skutečnost, že v budově školy se nachází obecní úřad Nedomice, jehož provozní náklady byly po celá léta 
zahrnovány do vyúčtování ZŠ a MŠ – a tedy hrazeny i naší obcí. To považujeme, slušně řečeno, za velmi nekorektní. 

Otázka příspěvků na rekonstrukci školy 

Naše obec nikdy neodmítla jednat o spolufinancování rekonstrukce školy. Proběhlo několik jednání, na kterých jsme v 
rámci naší vstřícnosƟ odsouhlasili i úhradu „invesƟčních“ nákladů (přestože jsme měli podepsanou dohodu pouze o 
úhradě nákladů neinvesƟčních). 

Zároveň nám byl obcí Nedomice předložen návrh veřejnoprávní smlouvy o poskytnuơ příspěvku na rekonstrukci školy. 
Tato smlouva však neobsahovala žádné záruky o trvání společného školského obvodu do budoucna. Vzhledem k výši 
požadované částky (2 079 657 Kč) jsme si nechali zpracovat návrh veřejnoprávní smlouvy, podle které by nám byly 
garantovány stejné podmínky pro přijímání žáků z obou obcí a garantován školský obvod na dobu 10 let. Tento návrh jsme 
předali obci Nedomice. Podotýkáme, že šlo pouze o návrh. 

Reakce obce Nedomice 

Obec Nedomice na tento náš návrh reagovala zasláním usnesení o neschválení návrhu veřejnoprávní smlouvy a výpovědí 
smlouvy o vytvoření společného školského obvodu základní školy a dohody o zajištění předškolního vzdělávání a výchovy 
děơ. 

Na základě této skutečnosƟ proběhla ještě jedna schůzka. Závěrem této schůzky bylo konstatování obce Nedomice, že – 
citujeme: „pokud bude požadovaná částka 2 079 657 Kč uhrazena bez dalších podmínek, bude přistoupeno k následným 
jednáním vedoucím k uzavření dohody o zajištění vzdělání.“ 

Obec Ovčáry na této schůzce uvedla, že má zájem o vzájemnou spolupráci v této oblasƟ, nicméně podmínky musí být pro 
obě strany vyvážené. Jistě uznáte, že obec musí s vlastními finančními prostředky nakládat s péčí řádného hospodáře a 
nemůže investovat tak vysokou částku do majetku, jehož není vlastníkem, aniž by měla jakoukoliv záruku, že bude v 
budoucnu uzavřena dohoda – a hlavně za jakých podmínek. 

Další kroky obce Ovčáry 

S ohledem na složitost těchto jednání podepsala naše obec dohodu s obcí Dřísy o vytvoření společného školského obvodu 
základní školy pro 1.–5. ročník. 

Abychom v budoucnu předešli fakƟcké závislosƟ při umisťování našich předškolních děơ, nechala obec zpracovat projekt 
na vybudování dětské skupiny pro 12 děơ a podala žádost o dotaci. Věříme, že budeme úspěšní, a po vybudování tak 
zmírníme závislost na ostatních obcích v oblasƟ předškolního vzdělávání. 

Tímto jsme se Vám, vážení občané, pokusili popsat nastalou situaci z pohledu naší obce. 

 


